
Assemblea AFA escola Puiggraciós
Curs 2024/25
Correu electrònic de la Junta de l’AFA: junta@afaescolapuiggracios.cat

Detalls de l’assemblea

Data: 04/10/2024

Lloc: Menjador de l’escola

Assistents (37):

Presencials (30):
- Ivan Arilla
- Sara Arumí
- Carme Bernárdez
- Stefan Caner
- Maholi Cano
- Lídia Carbajo
- Laura Clavell
- Mònica Comalrena
- Tània Flaqué
- Mercè Freixanet
- Míriam García
- Gemma Gómez
- Gisela González
- Agnès Guilloux
- Gisela Hansen
- Cecília Mas
- Maria Molsosa
- Pili Morales
- Estefanía Nocete
- Pere Padrós
- Tanit Rejat
- Bruna Riera
- Judith Rigau
- Ana Rivera
- Marta Roda

En línia (7):
- Susana Boullón
- Eva Crosas
- Berta Flores
- Esther Reche
- Mònica Ropero
- Harry Sequini
- Usuari no identificat (no es

comptabilitza el seu vot)



- Mayte Rodríguez
- Gemma Saura
- Mireia Serra
- Ferran Tabero
- Xavi Valero

Ordre del dia

1. Aprovació dels pressupostos de les comissions
2. Canvi de nom de l’AFA. Motiu i gestions al respecte
3. Explicació de la gestió per aconseguir vetlladors
4. Precs i preguntes
5. Documents associats

1. Aprovació dels pressupostos de les comissions

Aclariment previ
➢ En els pressupostos de les comissions s’hi reflecteixen tots aquells projectes,

esdeveniments, accions, etc. que estan planificats. Per exemple, el Projecte
Pati encara no s’ha pensat; per tant, el pressupost que s’hi associï s’haurà
d’aprovar en una altra assemblea.

➢ La Comissió Econòmica ha validat tots els pressupostos.
➢ La diferència entre ingressos i despeses es compensa amb les quotes.

Cadascuna de les comissions i Junta comenten els pressupostos respectius. Veure
Documents associats (2).

Comissió de Festes
➢ Aquest curs hi haurà les mateixes festes que cada any: Santa Llúcia i final

de curs. La comissió també participarà en el Projecte Pati i està per definir si
ho farà al Cros.

➢ Les despeses no han variat gaire respecte les d’anys anteriors. La diferència
és que es vol renovarmaterial trencat: les carpes i algunes caixes.

➢ La despesa de la Comissió de Festes és molt alta, sobretot per la festa de
final de curs, però es compensa amb ingressos tambémolt elevats.

Comissió deMenjador
➢ S’han pressupostat diners per a imprevistos, ja que no hi ha res per



planificar.
➢ Totes les qüestions d’estoc van a càrrec d’M-Penta.

Comissió de Carnestoltes
➢ El pressupost és molt similar al de l’any passat.
➢ Per fomentar la participació de les famílies s’ha abaixat la quota de

participació.
➢ Es destinaran 250 euros a llogar un equip de so, perquè el de l’any passat va

donar problemes.

Comissió de Pedagògica
➢ El curs passat es va fer una enquesta a les famílies per conèixer les seves

inquietuds en relació amb uns temes determinats. Van destacar els
següents: pantalles i assetjament i bullying, per aquest ordre (tot i que
amb poca diferència).

➢ S’han preparat tres xerrades a càrrec d’una entitat de la Diputació de
Barcelona amb molta experiència. Es dividiran per grups d’edat (infantil, de
1r a 3r i de 4t a 6è). Posteriorment, hi haurà tres tallers d’aprofundiment en
línia amb les xerrades.

➢ Les xerrades de sexualitat que es van fer el curs passat van tenir un caràcter
acadèmic. Es vol que les dedicades a les pantalles siguin més dinàmiques i
participatives.

➢ Hi ha un pare de l’escola que fa xerrades sobre pantalles. Des de la comissió
valoraran la possibilitat de que s’encarregui de les sessions
d’aprofundiment.

Comissió de Comunicació
➢ Amb l’objectiu de donar més visibilitat a la feina de l’AFA, es vol encarregar

una pancarta en què hi posi “AFA Escola Puiggraciós”. Es col·locarà en tots
aquells actes i esdeveniments que organitzi l’AFA.

Comissió d’Extraescolars
➢ Com a novetat d’enguany, s’ha fet una assegurança d’accidents per a tots

els infants que realitzen alguna extraescolar. Ja hi havia una assegurança,
però no era específica d’accidents. Se sufragarà amb els 10 euros de
matrícula.



➢ Per l’extraescolar Multiesport també hi ha una assegurança del Consell
Esportiu del Vallès Oriental.

➢ L’any passat es va fer una activitat amb gossos. Aquest curs es volen dur a
terme dues activitats. S’anima a tothom que tingui alguna idea que la
plantegi a la comissió.

➢ Pel que fa al Cros, el curs passat se’n va fer la primera edició i va tenir molt
d’èxit. La idea és fer-lo anual i es valorarà obrir-lo al poble.

➢ En relació amb els ingressos, es rebrà un subvenció del Consell Esportiu
que correspon a l’any anterior. L’Ajuntament subvenciona algunes activitats
esportives no reglades, com les extraescolars. Un part d’aquesta subvenció
cobreix l’extraescolarMultiesport i la resta compensa les despeses pel Cros.

➢ Una part de l’extraescolar Activa’t també la cobrirà l’AFA, que demanarà la
subvenció per l’any vinent.

Comissió de Biblioteca
➢ L’escola s’ha involucrat en el projecte de la biblioteca i un grup de mestres

ha creat una Comissió de Biblioteca. Assumiran la dinamització de l’espai,
el préstec, etc.

➢ Prèvia: la biblioteca es va tancar durant el confinament i va romandre en
aquesta situació al llarg de 2 o 3 anys. L’any passat es va reobrir, però
faltava l’enllaç amb l’escola. La Direcció va canviar i tenien molts fronts
oberts per poder-s’hi dedicar.

➢ Despeses:
○ S’ampliarà el fons amb llibres relacionats amb els projectes que

treballen els infants. L’any passat, en assemblea, es van aprovar 600
euros per adquirir llibres per al cicle infantil.

○ S’adquirirà una adaptació de la CDU per a biblioteques escolars. El
sistema actual és massa complicat per als infants. L’endreça ha de
ser fàcil. A més, a l’hora de menjador també es fa ús de la biblioteca.

○ S’ha d’acabar de condicionar l’espai. Tot i que ja es va fer durant el
Projecte Pati del curs passat, falten catifes i alguns elements
decoratius.

○ La Cristina Casalí, que s’encarrega dels clubs de lectura de la llibreria
Strogoff, farà una sèrie de xerrades i tallers:

■ 1r trimestre > Xerrades literàries molt puntuals. Tindran el
format d’un club de lectura.



■ 2n i 3r trimestre > 4 tallers (2 per infantil i 2 per primària).
○ La Comissió de Pedagògica també tenia la idea de fer tallers de

lectura. Proposen col·laborar amb la Comissió de Biblioteca.

Comissió de Xandalls
➢ La diferència entre ingressos i despeses correspon a l’estoc. Cal que n’hi

hagi perquè fins ara no es podien fer canvis de talla, per exemple. Aquesta
diferència segurament es recuperarà.

➢ La comissió es planteja permetre que es facin comandes durant tot el curs.
Fins ara només és al principi. S’hauran de fer ajustos al TPV per impedir que
es puguin comprar xandalls quan no n’hi ha.

➢ S’han arrodonit els preus de la dessuadora i el xandall. És un marge de
cèntims entre el que cobra l’AFA i el que es paga al proveïdor.

➢ El curs passat es va demanar a les famílies que marxaven o les que tenien
xandalls que havien quedat petits als seus infants que els donessin a
l’escola per repartir-los a les famílies que tenen dificultats per comprar-los.
Com que ho va gestionar directament l’escola no se sap si se’n van retornar
molts. Es pot fer un recordatori.

Junta
➢ Fins ara no hi havia pressupost. Enguany s’ha previst el següent:

○ Monitoratge per a les assemblees. Sempre s’enviarà un qüestionari
previ per conèixer el nombre d’infants que s’hi acolliran. Si no hi ha
prou demanda no es contractarà cap monitor.

○ Caseta (afecta algunes comissions i l’escola). Fins ara el material es
desa a una de les casetes dels mestres, però, com que s’haurà de
desallotjar (aquestes casetes es dedicaran a lloguer social),
l’Ajuntament ha demanat a l’escola buidar-la i buscar una
alternativa. Tot i insistir durant mesos, no oferiran res a canvi;
argumenten que totes les escoles s’han buscat la vida per guardar el
material.
Primer es va valorar construir una caseta d’obra, però costava entre
8.000 i 10.000 euros. Finalment, s’ha pressupostat un contenidor de
port que es col·locarà darrere del pati d’infantil, perquè és el terreny
més idoni. L’AFA assumirà el cost del contenidor i, l’escola, el
transport i la col·locació. El que s’ha de lluitar amb l’Ajuntament és



l’anivellament del terreny. També s’haurà de veure si caldrà
habilitar-lo per evitar que entri la humitat.

Se sotmet a votació la pregunta següent:

En funció dels pressupostos presentats per totes les comissions i Junta,
estàs d’acord a aprovar-los?

Resultats

A favor En contra Abstenció Total

Presencial 30 0 0 30

En línia 5 0 0 5

Total 35 0 0 35

Sí s’aproven els pressupostos presentats per totes les comissions i Junta.

2. Canvi de nomde l’AFA. Motiu i gestions al respecte

Fa dos o tres anys es va fer el tràmit per canviar el nomd’AMPA aAFA (Associació
de Famílies d’Alumnes). La gestora actual de l’AFA va alertar la Junta que aquest
tràmit no s’havia arribat a completar. Junta va contactar amb la Generalitat, que
va confirmar que llavors no es va abonar la taxa. Així doncs, s’ha de votar de nou
el canvi i enviar l’acta de l’assemblea d’avui, ja que la de fa anys, on s’indicava
l’aprovació de la modificació del nom, ja no serveix.

Se sotmet a votació la pregunta següent:

Estàs d’acord a canviar el nom d’AMPA a AFA (Associació de Famílies
d’Alumnes)?

Resultats

A favor En contra Abstenció Total

Presencial 30 0 0 30

En línia 5 0 0 5

Total 35 0 0 35



Sí s’aprova el canvi de nom d’AMPA a AFA (Associació de Famílies
d’Alumnes).

3. Explicació de la gestió per aconseguir vetlladors

➢ Fa mesos que des de Junta s’insisteix a l’Ajuntament sobre la necessitat d’un
vetllador, sobretot a l’extraescolar de Piscina. Ara bé, les activitats
extraescolars ja han començat i no s’ha aconseguit. L’any passat es va
proposar que hi hagués un monitor de més pagat per l’AFA, però des de
l’equipament van respondre que no tenien monitors disponibles.

➢ Des de Junta es continuarà insistint, però es fa una crida a les famílies amb
infants NEE, i també a les que no, perquè s’agrupin, i així l’AFA tindrà més
força i més recursos per reclamar. L’objectiu seria ressuscitar la Comissió de
Diversitat, que es va dissoldre perquè els membres que en formaven part
es van repartir entre les diferents comissions de l’AFA. Aquesta comissió
hauria d’interlocutar amb la resta, ja que les problemàtiques són
transversals.

➢ El Manel Mañas, de l’Associació Esportiva Escolar IES Manuel Blancafort,
proposa cobrir aquestes mancances amb persones que estudiïn Educació
Especial i que vulguin fer pràctiques. Una assistent que treballa en aquest
àmbit també s’informarà sobre aquesta possibilitat.

➢ També es comenta l’opció de compartir experiències amb altres escoles
SIEI.

➢ Amenjador hi ha tres vetlladores:
○ Una la paga l’AFA per mitjà d’una subvenció de 6.000 euros. Enguany

es cobrarà la del curs passat. Mentrestant, M-Penta n’assumeix el
cost.

○ Una la contractaM-Penta.
○ Una la proporciona la Generalitat. Ha arribat aquesta setmana, tot i

que ja feia temps que s’havia sol·licitat.

4. Precs i preguntes

➢ Proposta que entomarà Junta: fer un calendari que inclogui les dates de
totes les activitats que duen a terme les diferents comissions, per evitar
solapaments.

➢ Aclariments a propòsit dels pressupostos:



○ S’explica la diferència entre els pressupostos de les comissions i les
despeses generals de l’AFA, que són aquelles despeses recurrents i
que, per tant, no han de passar per assemblea (tret que tingui lloc
alguna modificació substancial, com va ser el canvi de gestoria del
curs passat). La gestoria o la psicòloga en són exemples. El
tancament dels comptes generals de l’AFA es fa a final d’any.

○ Arran de citar la psicòloga, alguns assistents pregunten si es té
coneixement de les xifres relacionades amb la seva activitat,
sobretot perquè és un servei que paga l’AFA. La Comissió Econòmica
ho preguntarà a l’escola.

○ El romanent es mira any a any, quan es tanca l’any fiscal. En relació a
la temporalització, una de les propostes de la Comissió Econòmica és
modificar l’any fiscal, que vagi de l’1 de juliol al 31 de juny.

➢ A part de les subvencions que l’Ajuntament ofereix per a les activitats
esportives, hi ha subvencions per a activitats de tipus cultural i artístic? En
principi no.

➢ Una assistent demana a la Comissió d’Extraescolars si es pot ampliar el
termini d’inscripció a les activitats extraescolars. Comenta que no va
acabar de fer la inscripció i que hi ha altres famílies en la mateixa situació.
Els representants d’aquesta comissió presents a l’assemblea, en primer lloc,
destaquen com n’és de feixuc tot el procés d’inscripció, ja que s’han
d’elaborar les llistes, generar els pagaments, coordinar-se amb menjador i
els talleristes, etc. Un sol moviment implica molts canvis.
En segon lloc, aquest any es va decidir, a diferència d’anys anteriors, que no
es farien excepcions i no s’inscriurien infants més enllà del termini establert.
A més, ja se’ls ha dit que no a altres famílies que han demanat apuntar les
seves criatures fora de termini.
En tercer lloc, des de la comissió, donat que els seus integrants tenen feina i
família, es comprèn que a vegades s’han de gestionar moltes coses i és
difícil, però consideren que dosmesos imig de termini és més que suficient.
A més, s’han fet molts recordatoris al respecte.
Finalment, i després de votar-ho dins de la comissió (l’assistent s’hi havia
posat en contacte abans de l’assemblea), s’ha decidit que no s’obrirà la
inscripció, tal com demanava l’assistent. Se li recorda que hi haurà l’opció



d’apuntar-se pel segon trimestre i que qualsevol infant que vulgui provar
una extraescolar ho pot sol·licitar a la comissió.

➢ Recordatoris i propostes de Junta:
○ Es recorda als assistents que encara hi ha famílies que no han pagat

la quota de l’AFA i que el pagament està actiu al TPV.
○ L’any passat, les comissions i Junta van omplir un Excel amb els seus

objectius, però aquest any s’ha descartat. Junta proposa mantenir
reunions amb les diferents comissions amb la voluntat de compartir
objectius, neguits, preocupacions, etc. L’assemblea també serà un
espai de trobada.

○ Es demana a cada comissió que analitzi quins perfils de voluntaris
necessiten. Es vol fer una crida molt específica a les famílies.

5. Documents associats

1. Presentació de l’assemblea
2. Resum dels pressupostos de les comissions

https://drive.google.com/file/d/10iC7Wz1XPTZfjqHGZzhAdW8I9Z3XVgUQ/view?usp=sharing
https://docs.google.com/spreadsheets/d/13jtG77b1YzRGL5OJihDQ-aRg4fDfmWkT/edit?usp=sharing&ouid=117511563848048201235&rtpof=true&sd=true

